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دلیل تعطیلی 2 شعبه بانک ملی منطقه 14تهران چیست؟ 
اخیرا دو شــعبه بانک ملی یکی در میــدان کلانتری و دیگری 
در خیابان هفده شهریور، نبش خیابان شهید کاظمی واقع در 
منطقه 14تهران تعطیل شده اند.این اقدام باعث شده اهالی و 
به ویژه کســبه که به طور مرتب مجبور به اســتفاده از خدمات 
بانکی هستند مجبور شوند مسافت طولانی را از محل کار تا سایر 
شعبه های فعال طی کنند که هم ترافیک را بیشتر می کند و هم 
وقت افراد هدر می رود. درخواست می کنیم با بازگشایی مجدد 

شعبه ها این مشکلات را رفع کنید. 
امیر مجیدی گرکانی از تهران 

پرداخت مابه التفاوت حقوق بازنشستگان چه شد؟
متأســفانه مســئولان به وعده خــود مبنی بــر پرداخت 
مابه التفاوت حقوق بازنشســتگان تا الان عمل نکرده اند.ما 
هر ماه چشــم به راه عملی شــدن این قول هستیم.چرا این 
موضوع به طور جدی توسط مســئولان بالادستی پیگیری 
نمی شود؟ دلیل این اهمال کاری چیست؟به نظر می رسد این 
موضوع از دو حالت خارج نیســت یا مسئولان قبل از مطرح 
کردن این وعده جوانب آن را نســنجیده و منابع لازم برای 
پرداخت آن را درنظر نگرفته اند یا آنکه به دلایلی که برای ما 
روشن نیست به وعده خود عمل نمی کنند.در هر دو صورت 

زیان آن متوجه بازنشستگان است.
علی جعفری مقدم از همدان

تشکر ازحذف  باجه های اخذعوارض
اخیــراً اغلب باجه هــای اخذ عــوارض بزرگراه هــا ازجمله 
عوارضی های اتوبان اصفهان به نطنز و کاشــان و قم - تهران، 
در چندین نقطه بســته یا تعطیل شــده اند و هیچ متصدی 
و مأمــوری داخل باجه ها نیســت.درنتیجه عــوارض فقط، 
به صــورت الکترونیکــی با اســکن از طریــق دوربین های 
مخصوص و نامحسوس از روی پلاک خودروها اخذ می شود.
 این سیســتم درســت و اصولی باعث کاهــش ترافیک در

 جاده ها می شود.
قوامی از کاشان 

چرا لباس فرم مدارس اینقدر گران شده است؟
من مادر 3 فرزند هستم که هر سه آنها دانش آموزند البته در 
مقاطع مختلف تحصیلی. در نتیجه باید حداقل3 دست لباس 
فرم برایشان تهیه کنم. به قدری قیمت ها بالا رفته و کیفیت 
پارچه و دوخت پاییــن آمده که هنوز نتوانســته ایم خرید 
کنیم.با این کیفیتی هم که پارچــه لباس ها دارند مطمئنا 
بعد از چندبار شست وشو غیرقابل استفاده خواهند بود. باید 
نهاد مشخصی برای رســیدگی به قیمت گذاری و کیفیت 
لباس های فرم مدارس وجود داشــته باشــد تا از تکرار این 

وضعیت جلوگیری شود.
نسرین از تهران 

 برخی از پزشکان بیش از سقف استاندارد
 بیمار ویزیت می کنند

برخی از پزشکان خصوصا آن دســته که معروف هستند بیش از 
ظرفیت استاندارد در طول روز بیمار ویزیت می کنند.خود من چند 
وقت پیش با هزار زحمت و بعد از چند ماه انتظار، به یکی از پزشکان 
متخصص گوارش که جزو پزشکان معروف است مراجعه کردم.به 
جرأت می توانم بگویم که از زمان حضور من در مطب تا دیروقت 
شب، چیزی حدود 40مریض را ویزیت کردند. یک پزشک هر قدر 
هم مهارت و دانش داشته باشد یک انسان است و مسلما بر اثر فشار 
کار خسته می شود و همین موضوع زمینه را برای اشتباه و خطا در 
تشخیص فراهم می کند. پزشکی شغلی است که با سلامت و زندگی 
انسان ها در ارتباط است و یک تشخیص اشتباه می تواند به قیمت 

جان یک فرد تمام شود.
مسعودنیا از تهران

جوی های میدان حر جولانگاه موش ها شده است
من از ساکنان کوچه شکل آبادی نرسیده به میدان حر هستم. 
به تازگی جمعیت موش هایی که داخل جوی های این کوچه 
زندگی و رفت وآمد می کنند به قدری زیادشده که ما برخی از 
اوقات جرأت پیاده راه رفتن در کوچه را نداریم چون می ترسیم 
که هر لحظه یک یا چند تا از این موش ها به داخل کوچه بیایند. 
جدا از چهره ترسناکی که این وضعیت برای کوچه ایجاد کرده 
وجود این تعداد موش می تواند موجــب انتقال بیماری های 
مسری و عفونی شود. از مسئولان شهرداری منطقه درخواست 
می کنم هر چه زودتر برای از بین بــردن این موش ها فکری 

اساسی کنند.
مریم از تهران

پروژه برق رسانی به منطقه »سلطان زیرآبه«
 قوچان، تکمیل شود

روستای زیبای سلطان زیرآبه که در 35کیلومتری شهر قوچان 
استان خراسان رضوی واقع شــده هنوز از نعمت برق بی بهره 
است. حدود 20سال پیش تیرهای چراغ برق جهت برق رسانی 
به این روستا نصب شد اما متأســفانه از آن تاریخ تا الان خبری 
از کابل کشی و نهایی شدن این پروژه نیســت. سلطان زیرآبه 
جاذبه های زیادی مثل چشــمه، باغ های سرسبز و همینطور 
اماکن زیارتی دارد که درصورت وجود برق گردشگران زیادی 
را به این منطقــه جذب خواهد کرد و مســلما در رونق اقتصاد 

خانوارهای این روستا تأثیر زیادی خواهد داشت.
همت طلب از خراسان رضوی 

 بخشی از زمین های بوستان ولایت را تبدیل به ورزشگاه کنید
بوستان ولایت)محل پادگان قعله مرغی سابق( که بزرگ ترین 
پارک خاورمیانه هم لقب گرفته ظرفیت ایجاد یک ورزشگاه 
شبیه به اســتادیوم آزادی را دارد.موقعیت مکانی این پارک 
که در جنوب غربی شهر تهران واقع شــده طوری است که 
هم می توان به بزرگراه های اصلی شهردسترسی داشت و هم 
به مترو.از طرفی فضای کافی برای ساخت پارکینگ خودرو 
هم به حد کافی وجود دارد.پیشنهاد می کنم از این ظرفیت 
منحصر به فرد استفاده شود و ورزشگاهی جدید و مجهز در 

این بوستان ساخته شود.
علیرضا از تهران 

 

تا مدرسه 
مهمان شهرداری
با موافقت اعضای شورای شهر تهران مقرر شد تا 15مهر حمل ونقل 
عمومی برای دانش آموزان و دانشجویان رایگان شود
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بازنگری طرح تفصیلی تهران با پیوست اجتماعی

زهرا شمس احسان، رییس کمیته اجتماعی شورای شــهر تهران: مسائل اجتماعی و فضایی و کالبدی با هم 
نســبت دوســویه دارند و نمی توان به صورت یک طرفه به مدیریت این مســائل پرداخت. ضروری اســت که 

مدیریت شهری در بازنگری طرح تفصیلی به مسائل فرهنگی و اجتماعی توجه داشته باشد.

استفاده از نیروهای درون شهرداری در انتصابات
محمد آخوندی، رئیس کمسیون برنامه و بوجه شورای شهر:شهرداری تهران بیش از ۱۰۰ هزار نیروی 
انسانی دارد و قبلا هم تکرار کردم که کاری در شهرداری تهران نیست که پرسنل از پس آن بر نیاید 

و ما باید از نیروی انسانی درون شهرداری برای انجام امور استفاده کنیم.

تدوین نظام نامه مسائل محلات پایتخت
سیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورای شهرتهران: به دنبال تدوین نظام نامه مسائل محلات پایتخت 
هستیم. با این کار می توان مطالبات مردمی در بخش های مختلف را احصا کرد و با تعیین استراتژی صحیح و 

اصولی برای اعتلای سرانه های مورد نیاز در محلات گام برداشت.

باز شدن گره جنوب تهران
جعفر شربیانی، عضو هیأت رئیســه شــورا: 2 پروژه عمرانی غیرهمسطح بزرگراه شــهید نواب صفوی و شهید 
تندگویان در حال اجراست که در نهایت منجر به باز شدن گره های اصلی و اساسی در جنوب تهران می شود و 

دسترسی مردم به شمال شهر تسریع خواهد شد.

گزارش کار امروزبا مردم

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

روز سه شنبه با حضور معتمدان محلی از محله گلابدره بازدید انجام 1
شد و مسائل محلی مردم مورد بررسی میدانی قرار گرفت. در پایان 
جلسه ای در سرای محله با حضور نخبگان همان محله برگزار و به 

درخواست های آنها رسیدگی شد.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

از لایروبی و شست وشــوی انهار درســطح منطقه بازدیــد کردیم. با 9
توجه به نزدیکی فصل پاییز و بارش نزولات آسمانی، اداره خدمات 
شــهری اقدام به لایروبــی و شست وشــوی انهار و جوی های ســطح 

منطقه کرد.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

امروز ضمن حضور در جلسات ستادی از صبح، به بازدید مدارس 5
ســطح منطقه رفته و در جریان اقدامات مرتبط با اســتقبال از مهر 
قرار گرفتم. سپس مجددا از وضعیت پیشرفت پروژه های منطقه 

بازدید داشته و به امورات کاری و جاری پرداختم.

احسان شریفی

منطقه 

جلســه ای بــا معاونــان و مدیــران منطقــه داشــتم و در ایــن جلســه 12
مقــرر شــد تــا اقداماتــی را کــه باعــث روزمرگــی و عدم کیفی ســازی  

خدمات رسانی به شهروندان می شود، حذف کنیم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

در راســتای اســتیفای حقــوق عامــه شــهروندان و برخــورد بــا افــراد 18
فرصت طلب در یکی از مراجع قضایی حضــور یافتم و درخصوص 
پــروژه مشــارکتی کــه بــه لحــاظ گســتردگی تخلفــات از آن به عنوان 
بزرگ تریــن پرونــده تاریــخ کمیســیون مــاده 7 بلدیــه یاد می شــود، 

تصمیمات مهمی گرفته شد.

محمد جواد خسروی

منطقه 

در آستانه سال تحصیلی جدید با همراهی جمعی از مدیران منطقه 3
در جشن کلاس اولی ها که در یکی از مدارس دخترانه سطح منطقه 

برگزار شد، شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه 

با توجــه به رونــد رو به رشــد جمعیت ســالمندان منطقــه، تصمیم 11
گرفتم تا برنامه ای برای این قشــر داشــته باشــم، بر همین اســاس 
ویژه برنامــه »دورهمــی یــاد ایــام« بــا حضــور ســالمندان همــراه بــا 

نوه هایشان  در فرهنگسرای انقلاب شروع شد.

سید محمد موسوی

منطقه 

به منظور خدمت رسانی هرچه بیشتر به شهروندان، پایش مستمر از 16
مخازن زباله و تعمیرات مخازن در کارگاه ویژه مرمت مخازن صورت 

گرفت . بازدیدی از این کارگاه داشتم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

هفتادویکمیــن دیــدار مردمــی خــود را برگــزار کــردم و تــا جایی که 7
قانــون بــه مــا اجــازه می دهــد، در جهــت رفــع مشــکل شــهروندان 

تلاش می کنیم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

با حضور هادی حق بین، سرپرست معاونت فنی و عمران شهرداری 14
تهران، بازدیدی از پروژه های عمرانی منطقه داشــتم و خوشبختانه 
پل همســطح ســواره رو بلوار ابوذر با پیشــرفت 8۰درصدی در حال 

انجام است.

امیر یزدی

منطقه 

بــه همــراه هــادی حق بیــن، سرپرســت معاونــت فنــی و عمرانــی 20
شــهرداری تهــران از پــروژه روگــذر دسترســی جنوب حــرم حضرت 

عبدالعظیم) ع( در تقاطع با بزرگراه شهید آوینی بازدید کردیم.

رضا شنگی

منطقه 

میزبان رئیس آموزش و پرورش منطقه، فرماندهان پلیس راهور و 2
تعدادی از دانش آمــوزان مدارس بودم و در این جلســه از اقدامات 
انجام شــده از ســوی شــهرداری منطقه در آســتانه فصل بازگشایی 

تقدیر شد.

مهدی صالحی

منطقه 

علاوه بر دیدار مردمی با شهروندان در ساختمان منطقه و مسجد 10
پیغمبر)ص(محلــه کارون، طــرح پلاک کوبــی اصنــاف دوســتدار 
محیط زیست به صورت رســمی با نصب ۳ پلاک در ۳ واحد تجاری 

منطقه آغاز شد.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

از روند طرح مهر قلم درخصوص رسیدگی به مدارس بازدید کردیم. 6
در جلسه پیگیری به پیام های ۱۳7 پلاس نیز شرکت کردم.

مرتضی روحانی

منطقه 

در برنامه پویش جمع آوری لوازم التحریر با عنوان »پویش مهربانی« 13
بــرای کــودکان نیازمنــد تهــران در راســتای طــرح اســتقبال از مهــر 

شرکت کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

طــی 2شــب گذشــته در یــک طــرح مشــترک بــا کلانتری هــای ۱52 19
خانی آباد نو و ۱55 نعمت آباد، پایگاه دهم پلیس مبارزه با مواد مخدر 
و پلیــس راهــور منطقــه و گشــت های ســازمان خدمــات اجتماعی 
شــهرداری تهــران، حضور داشــتم و اقــدام بــه جمــع آوری معتادان 

متجاهر وکارتن خواب ها کردیم.

تورج فرهادی

منطقه 

در جلسه نظارتی و ستادی امور مناطق که با حضور عباس شعبانی، 4
معاونــت هماهنگــی امــور مناطــق برگــزار شــد، پروژه هــای در حال 
ساخت همچون ادامه محور دلاوران، مجموعه ورزشی قنات کوثر و 

اسکان کارگری ۳ و 7 را مورد بررسی قرار دادم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

همراه با سیدجعفر تشــکری هاشمی، رئیس کمیســیون عمران و 17
حمل ونقل شــورای شــهر تهران بازدید از پروژه زیرگذر سواره حریم 

خط راه آهن تهران- اهواز داشتیم.

رضا سیفی

منطقه 

در مســجد مســلم ابن  عقیــل پاســخگوی درخواســت هــای مردم 8
محله وحیدیه بودم

فاطمه تنهایی

منطقه 

طی بازدیــد عصرگاهی معــاون فنی و عمرانی شــهرداری مقرر شــد 15
تقاطع نیمه کاره و غیرهمسطح خیابان خاوران به خیابان ده حقی 

تعیین تکلیف شود. در این بازدید پیگیری های لازم انجام شد. 

محمد شیری

منطقه 

از اجرای عملیات بهســازی و مرمت خیابان جهاد بــا 2 هزار ۴۰۰ تن 21
بتن بازدید کردم. این پروژه در تسهیل ترددهای روزانه شهروندان 

منطقه مؤثر است.

رضا پوریافر

منطقه 

در بازدید روز سه شنبه به همراه هادی حق بین، سرپرست معاونت 22
فنی و عمرانی شهرداری تهران از پروژه تقاطع غیرهمسطح در حال 
ساخت، تصمیمات مناسبی برای رفع معارض این پروژه گرفته شد.

مسعود نصرتی

ماجرای حرکت مترو روی ریل نو
متروی تهران یکی از ایمن ترین وســایل حمل ونقل شهری است. 
بازدید های دائمــی قطار و تجهیــزات در طــول کار و کنترل و 
آزمایش های قبل از بهره برداری باعث شده است که احتمال خطا 
در آن به  شدت کاهش یابد. تســت گرم یکی از مهم ترین مراحل 

کنترل قبل از افتتاح هر مسیر است.
ســاعت 11و30دقیقه، قطار از نقطه ای حرکت کرد که قبل از آن 
هیچ وقت از این نقطه جلوتر نرفته بود. بخش تازه ســاز تونل مترو 
تاریک بود و قطار به آرامی جلو می رفت. درهای واگن اول باز بود 
تا فاصله قطار با تجهیزات درون تونل دیده شود. یکی از مهندسان 
مترو گفت: » یک مشکل احتمالی تجهیزاتی است که درون تونل 
نصب می شــود و ممکن اســت به بدنه قطار نزدیک باشد و با آن 
اصطکاک پیدا کند. در تست گرم قطار در اندازه و وزن عادی خود از 
روی این ریل می گذرد و اگر چنین مانعی وجود داشته باشد دیده 
می شود تا رفع شود.« امواج تلفن همراه و اینترنت در این قسمت از 
تونل وجود ندارد. قطار دائما توقف می کند و برخی کارکنان پیاده 
می شوند و ریل ها و تجهیزات کنار آن را بازبینی می کنند. با رسیدن 

به هر ایستگاه، سرعت قطار کم می شود تا فاصله لبه در ها با سکو 
دقیقا اندازه گیری شود. هنگام بهره برداری باید این فاصله استاندارد 
باشد وگرنه ممکن است پای مسافران درون فاصله خالی آن گیر 

کند یا بدنه قطار به سکو ساییده شود.

خط6 مجهز به برق پایدار
مجری خط ۶ مترو می گوید: »عمده مشــکلی که باعث تأخیر در 
بهره برداری از ایستگاه ها شــد، کمبود بودجه برای تجهیزات بود 
که باعث شــد به بهره برداری نرســند، اما اکنون با تامین مالی به 
نتیجه رسیده و علاوه بر دستگاه های مورد نیاز برای حرکت قطار، 
آسانسور ها و پله برقی ها هم آماده هســتند.«عباس فتحعلی پور 
می افزاید:» با افتتاح پســت برق کیانشــهر در هفته گذشته برق 
پایدار برای خط۶ فراهم شد و دیگر نیازی به کمک گرفتن از منابع 
برق خطوط نیست.«تســت گرم بعد از پایان ساعت کاری شبکه 
مترو انجام می شود تا نواقص احتمالی در ساعت های باقیمانده تا 
صبح رفع شود. با توجه به کمبود واگن در تهران، قطاری که برای 
تست، مورد استفاده قرار می گیرد هم باید تا صبح به مسیر کاری 

حتما روزانه از محل کار تا منزل، 
منزل تا فروشگاه سرکوچه تان یا 

خانه دوست و آشنا تردد می کنید 
یا به خرید می روید و روزمرگی تان 

را خوب و بد می گذرانید و گاهی 
مشکلی جلوی پای شما سبز می شود، 

اما نمی دانید چطور می توانید آن را 
رفع کنید. آسفالت کوچه یا خیابان 

شما خراب شده، پسماند همسایه تان 
آزاردهنده است یا پا را از آن فراتر 

گذاشته و  موجودات موذی را در راه 
دیده اید و خلاصه کلافه شده اید. 

تلفن را بردارید؛ 73332032120 
تلفن ارتباط با خوانندگان همشهری 

را شماره گیری کنید تا مسائل و 
مشکلات شما را از مدیران شهری 

پیگیری کنیم.

درخواست شــهروند: آســفالت معابر محدوده 
امیرآباد یکی از مشکلات ما ساکنان منطقه ۶ است. 
این محدوده همیشــه شــلوغ و پررفت وآمد است و 
ترددها باعث فرســایش معابر می شود. لطفا برای ما 

فکری کنید.

درخواست شهروند: مغازه داران صنف نمایشگاه موتورسیکلت 
در خیابان 17شهریور منطقه 14 تهران با چیدن موتورسیکلت ها 
در بیرون از مغازه ها، پیاده رو ها را اشغال و راه مردم را سد می کنند. 
شهروندان هنگام عبور و مرور از این محل دچار مشکل می شوند؛ 

از مدیران شهری تقاضا دارم از خیابان 17شهریور بازدید کنند.

پاسخ شــهروند: »خیابان کارگر، حدفاصل خیابان 
فکوری تا فاطمی، لاین شمال به جنوب تراش و روکش 
مکانیزه شد و درصورت درخواست ساکنان دیگر نواحی، 
این کار به ســرعت در آنجا اجرایی می شــود.«صدیقه 
صدرالهی، شهردار ناحیه ۶ منطقه ۶ با بیان اینکه توجه 
به کیفیت معابر و مناسب سازی  آنها می تواند در ارتقای 
رضایت مندی شهروندان تأثیرگذار باشد، می گوید: با 
توجه به اهمیت این موضوع خیابان های امیرآباد و کارگر 
بهسازی و زیباتر شدند.وی با اشــاره به اینکه اجرای 
برنامه های عمرانی و خدماتی اعم از روکش آســفالت، 
ترمیم نوارهای حفاری، رفع نقاط آبگیر، مرمت پل های 
فلزی، همسطح ســازی  دریچه هــا و... از اولویت های 
اجرایی ناحیه برای نیمســال اول اســت، خاطرنشان 
کرد: تمام خیابان های محله های این محدوده که نیاز 
به ترمیم یا روکش آسفالت دارند، شناسایی و عملیات 

ترمیم و روکش آسفالت در این نقاط اجرا می شود.

پاسخ مسئول:حضور ســدمعبری ها یکی از مشکلات بزرگ 
کلانشهرها محسوب می شود؛ معضلی که پیامدهای آن در ابعاد 
مختلف، شهر، شهروندان و حتی گردشگران را تحت تأثیر قرار 
می دهد؛ بنابراین رفع مشکل سدمعبری ها و ساماندهی اصناف 
خیابان 17شــهریور از برنامه های مهم و اولویــت دار مدیران 
شهری محسوب می شود.حسین کرشــیار، رئیس ساماندهی 
منطقه 14تهــران با بیان این مطلب می گوید: »کارشناســان 
اداره ساماندهی و نیروهای معبربان به مغازه داران این صنف که 
اجناس مغازه خود را در پیاده رو می گذارند و راه مردم را اشغال 
می کنند، اخطار و تذکر می دهنــد و روزانه از این محل بازدید 
می کنند و اجازه ســد معبر به هیچ وجه داده نمی شــود. همه 
سدمعبری های این خیابان ازجمله صنف موتورسیکلت فروشان، 
بارفروشان، دستفروشان حق ندارند پیاده رو را اشغال کنند و اگر 
عوامل سدمعبری شهرداری شاهد چنین صحنه هایی باشند، 
ابتدا تذکر و اخطار می دهند و سپس نسبت به پلمب مغازه اقدام 

خواهند کرد.«

حضور کریس رونالدو همراه با کاروان تیم النصر عربستان 
برای بازی با نماینده کشورمان در لیگ قهرمانان آسیا چه 
قبل و چه بعد از حضور این فوق ستاره فوتبال جهان در 
ایران با حاشیه ها و چالش های فراوانی همراه بود، اما آن 
بخشی از ماجرا که به شهرداری تهران مربوط می شود و 
برخی از منتقدان همواره در کمین نشسته از آن نهایت 
استفاده را بردند تا مثل همیشــه به شهردار و مدیریت 
شــهری بتازند، به نصب تعدادی بنر در چند نقطه شهر 
برای خوشامدگویی به رونالدو بر می گردد. جالب اینکه 
ماجرای بنر ها بازتاب بســیار زیــادی در فضای مجازی 
داشــت و حتی در برخی رســانه های خارجی انعکاس 
داشت و واکنش ها نیز همانطور که قابل پیش بینی است 
اغلب منفی و انتقادی بود که مثلا به شهرداری چه مربوط 
و چرا شهرداری از جیب مردم تهران هزینه کرده است!؟

اولا کاری به اینکه چاپ چند بنر خوشــامدگویی اصولا 
هزینه خاصی ندارد که برخی فریاد وامصیبتا سر داده اند 
و دلواپس بیت المال شــده اند، نداریم. بــاز هم کاری به 
این موضوع نداریم که اصولا شــهرداری به عنوان متولی 
شــهر اگر برای خوشــامدگویی یک میهمان خارجی و 
چهره سرشــناس بین المللی چند بنر هــم چاپ کرده 
باشد؛ کارش نه غیرقانونی و نه غیرعقلانی است و حتی 
در دایره مســئولیت ها و اختیارات مدیریت شهری قرار 

دارد. موضوع اصلی اینجاست که اصل خبر که این همه 
بازخورد داشــته و روی آن نقــد و تحلیل های مثبت یا 
منفی نوشته اند صحیح نبوده و اصل ماجرای بنر ها چیز 

دیگری است!
شهرداری تهران و به طور مشخص تر سازمان زیباسازی 
شهر تهران برای بنر های شــهری 2 نوع سازه دارد؛ یکی 
سازه های تجاری و تبلیغاتی و دیگری سازه های فرهنگی 
که کارکرد این دو با هم متفاوت است. از سازه های تجاری 
برای تبلیغات و کسب درآمد برای شهر استفاده می شود 
و همانطور که نمونه های فراوان آن در شهر قابل مشاهده 
اســت به تبلیغ محصولات و برند هــای مختلف تجاری 

اختصاص دارد. 
سازه های فرهنگی اما محلی برای کسب درآمد نیستند 
و بعضا در همکاری با سایر بخش ها و ارگان ها درموارد و 
موضوعات فرهنگی و اجتماعی از آنها استفاده می شود. 
ماجرای نصب بنر ها برای خوشــامدگویی به فوق ستاره 
پرتغالی هم کار مشترک شــهرداری تهران و فدراسیون 
فوتبال جمهوری اســلامی ایران بود. در واقع شهرداری 
بدون اینکه هزینه ای کرده باشد، صرفا در مسیر فرودگاه 
تا هتل، فضای تعدادی از سازه های فرهنگی را برای نصب 
چند بنر خوشامدگویی به فوق ستاره پرتغالی در اختیار 

فدراسیون فوتبال قرار داده بود. 

توسعه شمالی خط6 
طول: 32کیلومتر
تعداد ایستگاه ها: 27
تعداد ایستگاه های در حال بهره  برداری: 17
ایستگاه های آزمایش شده در تست گرم: 3
طول مسیر آزمایش شده در تست گرم: 5.5کیلومتر

هزینه صرف شده برای راه اندازی ۳ ایستگاه انتهای خط: 
6هزار میلیارد تومان

شهرداری تهران در آستانه  ماه مهر و بازگشایی مدارس و مراکز 
آموزشی، تمهیدات ویژه ای در راستای خدمت رسانی مطلوب 
به دانش آموزان و دانشجویان پیش بینی کرده است. علاوه بر 
اجرای طرح های مختلف ازجمله طرح استقبال از مهر و طرح 

مهر قلم )اقدامات حوزه فنی و عمرانی، زیباسازی، فضای سبز 
و نگهداشت محورهای منتهی به مراکز آموزشی( با ارائه لایحه 
دوفوریتی، خواستار استفاده رایگان گروه هدف )دانش آموزان 
و دانشجویان( از ناوگان حمل ونقل عمومی اعم از اتوبوس و مترو 
تا پایان مهر شد. اعضای شورای شهر تهران باتوجه به اهمیت 
موضوع لایحه را مستلزم بررسی بیشتر دانستند و با پیشنهاد 
ناصر امانی موافقت کردند تا 15مهر ناوگان حمل ونقل عمومی 

برای دانش آموزان و دانشجویان رایگان باشد.

ارائه تخفیف در کیف پول شهروندی
علیرضا زاکانی، شــهردار تهران دیروز در راستای تشریح لایحه 
اصلاحیه ارائه بسته تشویقی حمل ونقل عمومی برای بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها که دوفوریتی ارائه شده بود، به صحن شورا 
آمد. او در ابتدای صحبت هایش گفت: »در آستانه سال تحصیلی 
قرار داریم و تمام زیرساخت ها برای ارائه خدمات نوین در خطوط 
بی آرتی و مترو فراهم شده است. در واقع تخفیفات پیش بینی شده 
روی کیف شهروندی اعمال می شود و دانش آموزان و دانشجویان 
می توانند تا پایــان مهر از ناوگان اتوبوســرانی و متــرو رایگان 
اســتفاده کنند.« به گفته شــهردار تهران، درآمد ماهانه مترو 
105میلیارد تومان و اتوبوسرانی هم 45میلیارد تومان است و با 
استناد به آمار سال گذشته تنها 4درصد از جامعه هدف از ناوگان 
حمل ونقل عمومی استفاده می کنند و ازاین رو بار مالی زیادی به 
شهرداری تهران وارد نخواهد شد. آنطور که زاکانی عنوان کرده: 

»مجموعه تخفیفات ارائه شده حدود 50میلیارد تومان می شود 
که 35میلیارد تومان مربوط به متــرو و 15میلیارد هم در حوزه 

اتوبوسرانی خواهد بود.«

تخفیف 30درصدی برای شهروندان
علیرضا زاکانی در ادامه عنوان کرد: »اگر اعضای شورای شهر تهران 
با تخفیف 100درصدی موافقت نکنند، برابر مصوبه شــورا همان 
تخفیف 50درصدی ویژه دانش آموزان و دانشجویان اعمال می شود. 
همچنین براساس این مصوبه 10درصد تخفیف برای کسانی که از 
کیف پول شهروندی استفاده می کنند، پیش بینی شده که تقاضا 
داریم تا پایان مهر برای ایجاد جذابیت سفر با حمل ونقل عمومی 
این تخفیف به 30درصد برسد.« شهردار تهران با اشاره به اینکه اگر 
اعضای شورا پیشنهاد و مجوز دهند، شهرداری تهران آمادگی دارد 
به سایر اقشــار هم تخفیف دهد، تأکید کرد: »در مدیریت شهری 

مسیری را شروع کرده ایم که پیام آن به جامعه این است که ما به 
شما احترام می گذاریم و خدمتی که ارائه می کنیم، فرصتی را فراهم 
می کند تا شناختی از جامعه هدف به دســت بیاوریم تا در آینده 

بتوانیم خدمات بهتر و ویژه ای ارائه دهیم.«

شناسایی برخط جامعه هدف
زیرســاخت های آنلاین با تلاش ســازمان فاوا شهرداری تهران 

فراهم شده است. زاکانی در ادامه صحبت هایش با بیان این مطلب 
گفت که براســاس مکاتبات انجام شده وزارت آموزش وپرورش، 
آموزش عالی، دانشگاه آزاد و وزارت بهداشت و درمان به سیستم 
آنلاین متصل می شوند. با این کار در زمان شارژ بلیت افراد جامعه 
هدف شناســایی و تخفیفات اعمال خواهد شد. میادین میوه و 
تره بار، اماکن آموزشی و... در مراحل بعدی به این سیستم متصل 

خواهند شد.

 شمارش معکوس برای افتتاح ایستگاه های
 شمال غرب پایتخت

 تست گرم 3 ایستگاه خط۶ متروی تهران، با حرکت آزمایشی قطار مترو 
در شمال غربی شهر اجرا شد

10دقیقه مانده به ساعت 11شب و بعد از خروج مسافران آخرین قطار خط6 در ایستگاه شهید 
ستاری، باز هم ایستگاه مترو خالی نشده بود. این بار مسافران نبودند که سوار قطار می شدند؛ 
جمعی از کارشناسان ساخت و بهره برداری مترو آمده بودند تا نتیجه سال ها تلاش خود برای 
ساخت ایستگاه های جدید را ببینند؛ حرکت نخستین قطار روی ریل های جدید خط6 که به 
»تست گرم« مشهور است. قطار عادی که تا ساعتی قبل درحال جابه جا کردن مسافران بود حالا خالی از مسافر روی بخش جدید خط 
به حرکت در می آید تا هر نقطه ضعف احتمالی در عمل شناسایی و برطرف شود. در میان کسانی که برای تست گرم آمده بودند، از همه 
نیرو هایی که دستی در ساخت مترو داشتند، دیده می شد. مهندسان برق، عمران، مکانیک، راهبر قطار، مدیران مرکز فرمان، پیمانکاران 
ساخت، نمایندگان شرکت های تامین تجهیزات و همینطور مدیران پروژه، بی صبرانه در انتظار شروع به  کار 3 ایستگاه شمال غربی شبکه 
مترو بودند تا ببینند که چطور حاصل زحمات آنها به شکل وسیله سریع، ارزان و ایمنی برای سفر های درون شهری در می آید.تست گرم 
مسیرهای تونلی خطوط مترو که معمولاً قبل از افتتاح ایستگاه ها صورت می پذیرد، عمدتاً شامل مواردی از قبیل کنترل ریل مسیر، گاباری 

قطارها، برق )RS( و سیگنالینگ می شود که درصورت تأیید آنها، در واقع می توان ایستگاه را  افتتاح کرد.

پس از توضیحات علیرضا زاکانی، شهردار تهران درخصوص 
لایحه دوفوریتی تخفیــف 100درصدی ناوگان حمل ونقل 
عمومی برای دانش آموزان و دانشجویان تا پایان مهر، اعضای 
شورای شــهر تهران با کلیات لایحه موافق بودند و این کار 
را ارزشمند دانســتند. نقطه نظراتی که مطرح شد، منوط به 

جزئیات لایحه بود.
حبیب کاشانی، خزانه دار شورا: باتوجه به 
اینکه در روزهای پایانی شــهریور و آغاز مهر 
هستیم، بهتر بود شهردار تهران، لایحه را زودتر 
ارائه می داد؛ چرا که هنوز عدد و رقم مشخص 
نیست و کاهش درآمد ناشــی از این تخفیف باید در 

لایحه لحاظ می شد.
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورا: توجه به 
این موضوع در آغاز سال تحصیلی بسیار خوب 
است. در واقع با چنین اقداماتی، خدمت رسانی 
ملموس تر می شود و تردد ها روان تر شکل می گیرد.

مهدی عباسی، رئیس کمیسیون معماری 
و شهرسازی شورا: در ظاهر لایحه خوبی 
است، اما سؤالات و ابهاماتی دارد. به طور مثال، 
این طرح چه تقاضا هایی را ایجاد خواهد کرد؟ 
چه تأثیری بر خدمات رسانی خواهد داشت؟ الزاما رایگان کردن 

خدمات برابر با پاسخ مثبت گرفتن نیست.
ناصــر امانــی، عضو کمیســیون 
برنامه وبودجه شورا: دو فوریت تعریفی 
دارد و وقتی که منافعی در خطر ازدست رفتن 
است، ارائه می شود. ما می خواهیم خدماتی را 
به صورت رایگان در یک  ماه ارائه دهیم و چه فرقی می کند که 
این یک  ماه چه زمانی باشد؟ می تواند 7مهر تا 7آبان باشد. با 

اصل ماجرا موافقیم و ضرورتی ندارد دو فوریت تصویب شود.
محمد آخوندی، رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه شورا: نمی توان گفت چون شهرداری 
لایحه را دیر ارائه داده، برای تنبیه، باید قشری 
را از خدمــات محروم کنیم؛ از ســوی دیگر 
می توان برای جبران درآمد مترو و اتوبوس از محل 

یک ردیف اعتباری اقدام کرد.
احمد صادقی، رئیس کمیته شفافیت و 
شهر هوشمند شورا: این طرح کار بسیار 
خوبی است که از گذشته نیز سابقه داشته و به 
روان شدن تردد کمک می کند. اگر یک فوریتی 
شــود و در کمیسیون مورد بررســی قرار بگیرد، 
حلاوت و شــیرینی برای دانش آموزان و دانشجویان در مهر 

احساس نمی شود.

 چراغ سبز شورای شهر 
برای اجرای تراموا

 جلسه هم اندیشــی روز گذشته برگزار شــد. آن طور که 
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شــهر تهران در جمع 
خبرنگاران عنوان کرد: »موضــوع ورود 7۹1واگن مترو، 
قرارداد خارجی و همچنین 113واگن ملی بررســی شد 
و قطعاً ورود ایــن واگن ها اقدام بزرگــی در ناوگان ریلی 
تهران هستند. همچنین اعضای شورا سؤالاتی داشتند که 
مشاوران و شهردار تهران توضیحاتی ارائه دادند. مطالعاتی 
که طی سال های گذشــته صورت  گرفته بود تشریح شد؛ 
قطعاً موضوع تراموا حائز اهمیت است. آغاز عملیات اجرایی 

تراموا پس از تأیید شورای شهر امکان پذیر خواهد بود.

تمکین شورا به یافته های علمی
سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شورای شهر تهران هم در تشریح جلسه هم اندیشی دیروز گفت: 

»مشــاورین اطلاعات کلی در مورد به روزرسانی طرح جامع 
ترافیک تهــران دادند و مباحثــی هم درخصوص 
ضرورت توســعه حمل ونقل عمومی بــا تأکید بر 
حمل ونقل ریلی مطرح شد که مشاوران و شهردار 
تهران توضیحاتی دادند. جمع بندی نهایی این شد 
که مشاوران شهرداری تهران در جلسات تخصصی 
که توسط کمیسیون عمران و حمل ونقل شورا برگزار 

می شود، شرکت کنند و از خبرگان ترافیک هم بخواهیم در این 
جلسه حضور داشته باشند و نقطه نظرات را درخصوص طرح جامع 
ارائه بدهند.« او با بیان اینکه در مورد تراموا، ال آرتی، مترو  و یا هر 
مد دیگری تأکید ویژه ای نشد عنوان کرد: »همه اعضا معتقد بودند 

که مطالعات فنی اجتماعی و اقتصادی است که مشخص می کند 
 چه مد حمل ونقــل در تهران نیاز داریم. همچنین تأکید شــد
 هر آنچه مطالعات و ارزیابی های فنی و اجتماعی و اقتصادی ارائه 
بشود، مبنای کار قرار گیرد. بنابراین ممکن است در این مطالعات 
به این نتیجه برســیم تراموا در تهران باشــد ممکن 
است جمع بندی چیز دیگری باشد. بنابراین ما بدون 
هیچ پیش داوری به یافته های علمی تمکین خواهیم 
کرد.« تشکری هاشمی در ادامه گفت:بخش عمده ای 
از مطالعات طرح جامع ترافیک انجام شده و بخشی هم 
در حال انجام اســت بنابراین زمان قطعی برای اتمام 
مطالعات نمی توان تعیین کرد؛ اما امیدوارم امسال هم طرح جامع 
تهران و هم طرح جامع ریلی به تصویب شورای شهر و شورای عالی 
ترافیک برسد و شهرداری تهران براســاس این مطالعات بتواند 

بودجه 1403را برنامه ریزی کند.«

خود برگردد و وارد شبکه شــود.واگن های اول قطار پر از کارکنان 
بخش های مختلف است که امشــب برای حضور در عملیات تست 
گرم آمده اند. برخی دور هم جمع شــده و از خاطرات ساخت مترو 
می گویند و برخــی از نکته های فنی که باید در هنگام ســاخت و 
آزمایش رعایت شود. مانند دستگاه های دیزل )یدک کش( که در 
هنگام اختلال برق می توانند روی ریل حرکت کنند و حتی واگن ها 

را یدک بکشند.

80درصد ساخت مترو داخلی است 
در ادامه از مشاور شرکت مترو درباره مهم ترین مشکل، طی ساخت 
مترو می پرسیم. محمد منتظری می گوید: » یکی از موانع اصلی حفر 
تونل مترو، جریان آب است. در گذشته مترو از کارشناسان قنات های 
تهران کمک می گرفت تا مسیر جریان های زیرزمینی آب را شناسایی 
کند. ســال ها قبل که تونل های مترو در نقاط مرکزی شهر حفاری 
می شد حجم آب آنقدر زیاد بود که مانع کار می شد و باید با استفاده از 
پمپ های قوی آب را خارج می کردند.« او می افزاید: »از نظر فنی، ما 
امکان ساخت مترو در داخل کشور را داریم و به جز برخی قسمت های 
کوچک، می توانیــم تمام بخش هــای مختلف را بســازیم. نزدیک 
50درصد مترو شامل ســاخت تونل و سازه های دیگر است که به آن 
تسلط داریم. 25درصد تجهیزات هم کاملا در ایران قابل تولید است. 
مجموعه نزدیک 80درصد ساخت مترو داخلی است، اما چیزی که 
بیشتر از همه به آن نیاز داریم، بودجه است تا هزینه های ساخت تامین 
شود.« قطار در نزدیکی ایستگاه کوهسار توقف کرده است و گروهی از 
کارکنان در روشنی چراغ های آن، با ابزار های مختلف در حال اصلاح 
و محکم کردن قطعات ریل هستند. ساعت 3بامداد با رسیدن قطار به 
سکوی ایستگاه کوهسار بخشی از سرنشینان آن پیاده می شوند و بقیه 
می مانند تا قطار را آماده اعزام به خطوط در حال کار کنند. تا ساعتی 
دیگر این قطار که برای تست گرم استفاده شــده است برای انتقال 

مسافران در شبکه اصلی مترو به  کار گرفته می شود.

توسعه جنوبی خط6 
مسیر: از ایستگاه دولت آباد به سمت ایستگاه حرم عبد العظیم حسنی)ع(
طول: 3.3کیلومتر
نقاط اتصال: به خط یک مترو و راه آهن سراسری کشور
مرحله پایانی: خارج کردن دستگاه حفاری تی بی ام

توسعه میانی خط6 
ایستگاه هایی که تا پایان سال افتتاح می شوند: نجات اللهی، 
سرباز، بهار شیراز، خراسان
محل اتصال با خطوط دیگر: ایستگاه ۱7شهریور اتصال با خط7

33 ایستگاه جدید ایستگاه جدید
3 ایستگاه شهر زیبا، شهران و کوهسار در تست گرم سه شنبه 
ارزیابی شدند که بخشی از خط6 را تشکیل می دهند. 
ایستگاه های کاشانی و شهدای کن نیز به  صورت »عبوری« 
در این مسیر قرار دارند و قطار فعلا در آنها توقف نخواهد کرد. 
قسمت دیگر خط در سمت جنوب در حال توسعه است.

معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران دیروز با حضور در صحن 
شورای شهر تهران گزارشی از اقدامات شهرداری تهران در اربعین 
حسینی ارائه داد و گفت: »شــهرداری تهران نباید نگاه پشتیبانی 
داشته باشد چرا که ظرفیت های مدیریت شهری فراتر از آن است 
که تنها از یک بعد به اربعین نگاه کنیم. به همین دلیل اربعین امسال، 
مسائل اجتماعی، فرهنگی و خدماتی در دستور کار قرار گرفت و به 
سمت مردمی سازی اربعین حرکت کردیم چرا که اربعین از ابتدا تا 
انتها یک کار مردمی بوده و با حضور مردم اســت که مراسم اربعین 
حسینی شکل می گیرد.« بیش از 4میلیون ایرانی در اربعین امسال 
شرکت کردند و حضور خانواده ها و دانش آموزان هم چشمگیر بود. 
محمدامین توکلی زاده با بیان این مطلب به اقدامات خدمات شهری 
اشاره و عنوان کرد: »با حضور فعال شهرداری های مناطق، تکالیفی در 
هر قرارگاه برای آنها مشخص شد و سعی کردیم در کنار ارائه خدمات 
شــهری در جبهه فرهنگی نیز اقداماتی انجام دهیم و برنامه های 
فرهنگی متعددی اجرا شد. در این دوره مدیریت شهری سعی کردیم 
که با یک شعار، کار را پیش ببریم و اربعین را یک اقدام ملی یا حتی 
فراملی ببینیم.« او با تأکید بر اینکه برای اربعین امسال پویش مردمی 
تحت عنوان »حیاتنا الحسین« شکل گرفت، گفت که برای کودکان و 
نوجوانان اقلام فرهنگی تولید شد؛ به گونه ای که لباس های منقش به 
تصویر سردار سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس، توزیع شد. معاون 
امور اجتماعی و فرهنگی شهردار تهران در پایان تأکید کرد: »شورای 
شهر در مراسم اربعین، حمایت جدی از شهرداری داشت و این سبب 
شد که شهرداری باقدرت به مراسم اربعین حسینی وارد شود. این یک 
کار ماندگار برای شورای شهر است و از حضور اعضای شورای شهر در 
موکب ها و حضور در قرارگاه های شهرداری در کشور عراق و مرزهای 

کشورمان تقدیر و تشکر می کنم.«

 خدمت رسانی 
زیر خیمه حسین ع

گزارش جامع اقدامات و عملکرد ستاد اربعین حسینی 
توسط معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری 

تهران در صحن شورا ارائه شد

ماجرای بنر های خوشامدگویی به رونالدو چه بود؟
شهرداری تهران در راستای کمک به ایاب و ذهاب 
دانش آموزان و دانشــجویان، تخفیف 50 درصدی 
برای بلیت اتوبوس و متروی این افراد درنظر گرفته 
است و کارت بلیت های این قشر را به میزان مشخصی 

شــارژ می کند. امســال هم مانند سال های 
گذشته دانشجویان و دانش آموزان 
در آستانه ســال تحصیلی جدید از 
خدماتی که شــهرداری تهران برای 
کمک به ایاب و ذهاب در نظر گرفته، 
بهره مند می شوند. طبق مصوبه شورای 
شــهر، دانش آموزان و دانشجویان 

جزو اقشار خاص محسوب شده و 
می توانند از تخفیف در پرداخت 

نرخ کرایه اتوبوس و مترو برای 
کل ســال بهره مند شوند. در 
ادامه، قدم بــه قدم مراحلی 
که برای دریافت کارت بلیت 
دانش آموزی و دانشجویی 
طی می شود و نکات مربوط 
به آنها را مرور و بررســی 

می کنیم.

راهنمای گام به گام دریافت کارت بلیت دانش آموزی و دانشجویی 

تخفیف 50درصدی برای محصل های تهرانی
قدم اول: مراجعه به دفاتر خدمات الکترونیک شهر تهران 

قدم دوم: ثبت درخواست تمدید اعتبار و یا صدور کارت بلیت اقشار خاص 
قدم سوم: ارائه مدارک )عکس 3× 4 / کارت ملی یا شناسنامه/ کارت دانش آموزی یا گواهی اشتغال به تحصیل در شهر تهران(

قدم چهارم: مبلغ 12 هزار تومان برای صدور کارت بلیت)از افرادی که برای اولین بار اقدام به دریافت 
کارت بلیت اقشار خاص می کنند( دریافت می شود.

قدم پنجم: پرداخت 150 هزار تومان 
قدم ششم:شارژ کارت بلیت به مبلغ 300هزار تومان

نکته: این کارت فقط برای دانش آموزان محصل در شهر تهران صادر می شود.
قدم هفتم: 2 روش حضوری و غیرحضوری برای دریافت کارت وجود دارد.

1     روش غیرحضوری از طریق پست پیشتاز )با پرداخت هزینه پست( 
2     روش حضوری با مراجعه به ایستگاه تهران )صادقیه( 

قدم هشتم: بعد از ثبت نام )درصورت نیاز به صدور کارت بلیت برای نخستین بار( منتظر پیامک بمانید.
قدم نهم: مراجعه به ایستگاه صادقیه پس از دریافت پیامک 

نکته: دریافت کارت فقط در ایســتگاه تهران )صادقیه( امکان پذیر است؛ دفتر صدور کارت در 
سالن زیرگذر اتوبوس رانی ایستگاه صادقیه - اتاق 115 قرار دارد. 

قدم دهم: اگر کارت بلیت قبلی را دارید، پس از مراجعه به دفاتر خدمات الکترونیک برای شارژ 
کارت از طریق گیت های ورودی در ایستگاه ها اقدام کنید.

1      اعتبار این کارت ها از تاریخ صدور یکساله است.
2      کارت های مبلغ دار تنها یک  بار در سال شارژ می شوند.

3     امکان صدور المثنی کارت  وجود ندارد.

* درصورت مفقودی پس از 
گذشت یک سال می توانید برای 
دریافت کارت جدید اقدام کنید.

* تخفیف کارت بلیط محصلین 
یک ساله بوده و با طرح خدمت 

رایگان در مهر ماه متفاوت است.

نکته:

زینب زینال زادهشورا
روزنامه نگار

محمد سرابیمترو
روزنامه نگار

مهدی اسماعیل پور
روزنامه نگار

مراحل دریافت کارت بلیت اقشار خاص)دانش آموزی و دانشجویی(: 
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موافقت با کلیات لایحه اختلاف در جزئیات
شماره تلفن ارتباطي با خوانندگان


